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Protokół Nr LIII/2009 
 z sesji Rady Miasta Ostrołęki  

26 sierpień 2009 
 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Ostrołęki przy Placu Bema 1 w dniu 
26 sierpnia 2009 roku. 
 
Na sesji w dniu 26 sierpnia 2009 roku podjęto następujące uchwały: 

• Uchwała Nr 394/LIII/2009 z dnia 26 sierpnia 2009 roku Rady Miasta Ostrołęki 
w sprawie  odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 

 
• Uchwała Nr 395/LIII/2009 z dnia 26 sierpnia 2009 roku Rady Miasta Ostrołęki 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrołęki, 
 
• Uchwała Nr 396/LIII/2009 z dnia 26 sierpnia 2009 roku Rady Miasta Ostrołęki 

w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady Miasta Ostrołęki, 
 
• Uchwała Nr 397/LIII/2009 z dnia 26 sierpnia 2009 roku Rady Miasta Ostrołęki 

w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Rady Miasta Ostrołęki. 
 

 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył LIII sesję Rady Miasta Ostrołęki. 
Powitał Prezydenta Miasta Ostrołęki Janusza Kotowkiego, wszystkich zaproszonych gości, 
przedstawicieli prasy oraz radnych. Stwierdził prawomocność obrad /lista obecności - 
załącznik do protokołu/. 
 

2. Wybór sekretarza obrad. 
 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak zaproponował na sekretarza obrad radnego 
Sławomira Kota. Radny wyraziła zgodę. 
Głosowanie: 
Za - 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
 

3. Przedstawienie porządku obrad oraz jego zmiany. 
 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak  przedstawił porządek obrad sesji. 
Uwag nie było.   
 

4. Przyjęcie protokołu LI i LII sesji Rady Miasta Ostroł ęki. 
 

Uwag do protokołów nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie protokół                          
z LI sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
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Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Protokół został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie protokół                          
z LII sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Protokół został przyjęty. 
 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie odmowy 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego (dot. Radnej Ewy śebrowskiej-Rosak). 

 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Stypiński  przedstawił sprawozdanie Komisji w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego (dot. Ewy śebrowskiej – Rosak). Powiedział, Ŝe interpretacja artykułu 24 f, 
na którym oparł swą decyzję Pan Wojewoda rodzi rozmaite konflikty prawne. Stwierdził, Ŝe 
w skali kraju toczy się około 700 postępowań w sprawie radnych roŜnego szczebla, które 
dotyczą złamania artykułu 24 F Ustawy o samorządzie gminnym. Jedno z tych postępowań 
dotyczy radnego miasta Radom, który jest Prezesem spółdzielni mieszkaniowej i zarzucono 
mu, Ŝe budynki tej spółdzielni leŜą na gruncie komunalnym. Przypadek Pani Ewy 
śebrowskiej – Rosak był przedmiotem czterech opinii prawnych, w tym jednej, szczególnie 
istotnej, szeroko omawianej na Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,  
opinii Pana Profesora Michała Kuleszy, twórcy reformy samorządowej.  Radny Wiesław 
Stypiński powiedział, Ŝe według niego, jak równieŜ według większości członków Komisji 
Prawa opinia ta jest adekwatna do sytuacji i jednoznacznie korzystna dla Pani Ewy 
śebrowskiej – Rosak. ZauwaŜył teŜ, Ŝe sytuacja w jakiej znalazła się Rada Miasta, jest dość 
niekomfortowa, poniewaŜ podjęcie uchwały o wygaśnięciu mandatu Pani Radnej, będzie 
skutkowało tym, Ŝe Komisarz Wyborczy przedstawi nam następną osobę, która obejmie 
mandat po Pani Radnej. Dysponując takimi opiniami prawnymi, z jakimi miała moŜliwość 
zapoznać się Komisja Prawa, dalsze postępowanie Pani Ewy śebrowskiej- Rosak przed 
Wojewódzkim Sądem Administracyjnym  doprowadzi do tego, Ŝe skład Rady Miasta 
Ostrołęki będzie 24 osobowy. Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców 
pozytywnie rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego (dot. Radnej Ewy śebrowskiej-Rosak) głosami 4 za, przy 2 przeciwnych, 
 wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak  otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe wprawdzie nie głosuje, ale 
gdyby głosował miałby w tej sprawie jasność, głosowałby za podjęciem uchwały w sprawie 
odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. Jest dla niego zwykłym i logicznym 
sposobem postępowania, jeśli są róŜnice zdań na dany temat, skrajne opinie, naleŜy szukać 
odniesienia w instytucji trzeciej, instytucji niezaleŜnej czy autorytetu. Powiedział, Ŝe mamy 
inną opinię radców prawnych Urzędu Miasta, mamy inną opinię radców Pana Wojewody, bo 
wierzy ze sam Pan Wojewoda nie wymyślił zadziwiających -  jak dla niego - uzasadnień, 
które odnoszą się do innej sprawy. Inna opinia jest radcy prawnego, ale ma on taki  rys w 
swojej karierze, Ŝe naleŜy do partii. W tej sytuacji jasnym punktem odniesienia, nie 
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partyjnym, jest opinia Pana Profesora Michała Kuleszy. Powiedział, Ŝe z całym szacunkiem 
dla innych opinii, jednak Pan Michał Kulesza jest pierwszy w sprawach samorządowych.  
Profesor Michał Kulesza wskazuje, iŜ fakt łączenia przez Panią Ewę śebrowską – Rosak 
funkcji radnej i dyrektora oddziału banku prowadzącego rachunek Miasta nie narusza 
obowiązujących przepisów prawa, w szczególności  przepisu art. 24 f odpowiedniej ustawy. 
Wyjaśnił, Ŝe moŜna mówić o drugim punkcie w podsumowaniu Pana Michała Kuleszy, Ŝe 
pełnienie funkcji moŜe prowadzić do konfliktu interesów, Ŝe moŜe prowadzić do naruszenia 
standardów… Jednak zdaniem Prezydenta Miasta Ostrołęki Janusza Kotowskiego, jeŜeli 
zatrzymalibyśmy się na takiej moŜliwości, to właściwie kaŜdy nauczyciel pracujący w Radzie 
takiemu konfliktowi interesów moŜe ulec, bo głosuje za tym, aby nieco większy budŜet dla 
danej szkoły przydzielić, albo inwestycje zrobić. KaŜdy mieszkaniec ulicy czy osiedla - 
Prezydent Miasta Ostrołęki przeprosił za przesadę w przykładach – lobbując za tym aby na 
danym osiedlu odrobinkę więcej się działo, w pewnym sensie moŜe prowadzić do konfliktu 
interesów, bo łatwiej będzie mu dojechać do domu… Raz jeszcze podkreślił, Ŝe gdyby był 
radnym, głosowałby za podjęciem uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak  powiedział, Ŝe ze smutkiem zapoznał się 
z wezwaniem Pana Wojewody, nie tylko dlatego, Ŝe termin 30 dniowy wyrwie radnych 
z zasłuŜonych wakacji po cięŜko przepracowanym roku samorządowym w Radzie Miasta 
Ostrołęki, ale takŜe dlatego, Ŝe Pan Wojewoda posłuŜył się bulwersującym wyrokiem, który 
podał w uzasadnieniu. Wyrok ten z 30 września 2008 roku wydanego przez Wojewódzki Sąd 
Administracyjny w Krakowie  dotyczy zupełnie innej sytuacji, niŜ ta w której jest radna Ewa 
śebrowska – Rosak. Wyrok ten dotyczy członka zarządu i jednocześnie kierownika NZOZ 
powołanego przez spółkę. Wspólne w tych sprawach jest  tylko to, Ŝe jedno z dwojga nazwisk 
tamtej radnej zaczyna się na „r”. Powiedział, Ŝe dla niego z tych czterech opinii najwaŜniejsza 
jest  opinia profesora Michała Kuleszy, który stwierdził w podsumowaniu w punkcie 1, Ŝe 
w tym przypadku nie mamy do czynienia z naruszeniem obowiązujących przypisów prawa. 
Przypomniał równieŜ, Ŝe rozstrzygnięcia nadzorcze stają się prawomocne z upływem terminu 
do wniesienia skargi  bądź z datą oddalenia lub odrzucenia skargi przez sąd. UwaŜa, Ŝe za 
chwilę z takim rozstrzygnięciem będziemy mieli do czynienia w naszym samorządzie. 
Powiedział, Ŝe trudno mówić o zachowaniu Wojewody, bo jest on przedstawicielem rządu 
Rzeczpospolitej Polskiej, który powinien wspierać samorządy, nie przeszkadzać im w pracy, 
jednak tak się nie dzieje. Wyraził nadzieję, Ŝe sprawa ta znajdzie swój finał i tak jak teraz 
znajdziemy odwagę na przyjęcie tej uchwały. Jest godne pochwały, Ŝe Radna Miasta na te 
wezwanie odpowiada pozytywnie tzn. przygotowuje projekt uchwały, który za chwilę będzie 
poddany pod głosowanie, Ŝe nie unika wezwania wojewody, nie chowa głowy w piasek, tylko 
z tym trudnym tematem zmaga się.  
Radna Ewa śebrowska  - Rosak poprosiła o wyłączenie jej z głosowania poniewaŜ sprawa 
jej dotyczy.    
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego (dot. 
Radnej Ewy śebrowskiej-Rosak). 
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw – 2 
Wstrzymało się – 1 
Radna Ewa śebrowska – Rosak wyłączyła się z głosowania.  
Uchwała została podjęta. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Prezydenta Miasta Ostrołęki (dot. skargi Pana Z...... P.......). 

 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Stypiński przedstawił sprawozdanie Komisji w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta 
Miasta Ostrołęki (dot. skargi Pana Z........ P..........). Powiedział, Ŝe po wnikliwej analizie tej 
skargi Komisja stwierdziła, Ŝe skarga ta jest bezzasadna. Tym samym Komisja Prawa i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców pozytywnie rozpatrzyła projekt uchwały  w 
przedmiotowej  sprawie głosami 6 za. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak  otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrołęki (dot. 
skargi Pana Z.......... P.........). 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian 
w składzie osobowym Komisji Rady Miasta Ostrołęki (dot. Radnej Magdaleny 
Jaworowskiej). 

 
Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Stypiński przedstawił sprawozdanie Komisji w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji 
Rady Miasta Ostrołęki (dot. Radnej Magdaleny Jaworowskiej). Powiedział, Ŝe Pani 
Magdalena Jaworowska wystąpiła z wnioskiem o rezygnację z pracy w Komisji Sportu. 
Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców pozytywnie rozpatrzyła projekt 
uchwały w przedmiotowej sprawie głosami 6 za. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak  otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski powiedział, Ŝe dziwi się decyzji Pani 
Magdaleny Jaworowskiej, poniewaŜ w ostrołęckim sporcie dzieje się tyle pozytywnego.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rady Miasta 
Ostrołęki (dot. Radnej Magdaleny Jaworowskiej). 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian 
w składzie osobowym Komisji Rady Miasta Ostrołęki (dot. Radnego Dariusza 
Bralskiego). 
 

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Wiesław 
Stypiński przedstawił sprawozdanie Komisji w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji 
Rady Miasta Ostrołęki (dot. Radnego Dariusza Bralskiego). Powiedział, Ŝe Komisja 
rozpatrywała wniosek Pana Radnego Dariusza Bralskiego dotyczący akcesu do Komisji 
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Sportu.  Komisja Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców pozytywnie rozpatrzyła 
projekt uchwały w przedmiotowej sprawie głosami 5 za, przy 1 wstrzymującym się. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak  otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Marek Gogulski powiedział, Ŝe cieszy się bardzo z nowego członka w Komisji 
Spotu, której przewodniczy.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rady Miasta 
Ostrołęki (dot. Radnego Dariusza Bralskiego). 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta. 
 

9. Informacja o złoŜonych interpelacjach i odpowiedziach udzielnych przez 
Prezydenta Miasta. 
 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poinformował radnych o tym, Ŝe wpłynęła 
interpelacja Radnego Marka Sutnika. Interpelacja dotyczyła prośby Mieszkańców Osiedla 
Dzieci Polskich w sprawie ulic: Baśniowej, Guliwera i Kubusia Puchatka. Jedna ze wspólnot 
mieszkaniowych ogrodziła swój teren uniemoŜliwiając przejście do jednego ze sklepów 
spoŜywczych  i utrudniła dostęp do ulicy Dzieci Polskich. Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz 
Kotowski odpowiedział na interpelację, iŜ prawo budowlane mówi, Ŝe budowanie ogrodzeń 
od strony dróg, placów, torów kolejowych i innych miejsc publicznych oraz ogrodzeń 
powyŜej 220 cm podlega zgłoszeniu właściwemu organowi, w tej sytuacji Prezydentowi 
Miasta. Z posiadanych dokumentów nie wynika, aby właściciel nieruchomości dopełnił tego 
obowiązku, w związku z powyŜszym sprawę przekazano do Powiatowego Inspektoratu 
Nadzoru Budowlanego.  Druga interpelacja złoŜona przez Radnego Tadeusza Kaczyńskiego 
dotyczyła ulicy Wiejskiej i niezwłocznego podjęcia decyzji w sprawie naprawy nawierzchni 
tej ulicy. W odpowiedzi Prezydent Miasta Ostrołęki informuje, Ŝe wykonanie niezbędnych 
prac uzaleŜnione jest od uzyskania środków zewnętrznych w bieŜącym roku. Prace powinny 
być wykonane na przełomie września i października br.  Będzie teŜ rozwaŜane wprowadzenia 
zadania inwestycyjnego do budŜetu na kolejny rok.  

 
10. Oświadczenia radnych. 
 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 

 
11. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta. 
 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak zakomunikował, Ŝe  wpłynęło pismo 
do Władz Miasta Ostrołęki a takŜe do Towarzystwa Przyjaciół Ostrołęki od Dr Zenka 
Drezne’ra. W piśmie tym, podziękowali za ciepłe przyjęcie ich w Ostrołęce, za zrozumienie 
prawdziwej i głębokiej powagi wytworzonej sytuacji ze znalezieniem szczątków kości na 
terenie byłego Cmentarza śydowskiego. Powiedział teŜ, Ŝe wpłynęła analiza oświadczeń 
majątkowych, z którą kaŜdy z radnych mógł się zapoznać, poniewaŜ została przekazana 
w formie papierowej. Przypomniał, Ŝe wpłynęło takŜe doręczenie odpisu postanowienia, od 
którego przysługuje skarga kasacyjna. Jest to postanowienie Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Warszawie, przewodniczącym był sędzia Marian Wolanin 
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w przedmiocie odrzucenia zarzutu do projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Sędzia postanowił odrzucić skargę Pana R........ N............ na Uchwałę Rady 
Miasta Ostrołęki z 25 stycznia 2007 roku. Na drugą skargę doręczenie odpisu postanowienia 
jeszcze nie nastąpiło. Poinformował teŜ o piśmie od Mazowieckiego Komendanta Policji insp. 
Ryszard Szkotnicki do Prezydenta Miasta Ostrołęki. Powiedział, Ŝe warto pokreślić tę dobrą 
współpracę z Policją.  Przypomniał o prośbie Stowarzyszenia  Krajowego Koła Weteranów 
ich Rodzin i Przyjaciół 5 Pułku Ułanów Zasławskich w Ostrołęce o wspomoŜenie datkami 
zakupu ornatu dla Kapelana Honorowego oraz o pomoc w przebudowie pomnika w 
Wojciechowicach  przy ulicy I Armii Wojska Polskiego. W imieniu Przewodniczących 
Zarządów i Rad Osiedli, Prezydenta Miasta Ostrołęki zaprosił na Festyn na zakończenie 
wakacji.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Janusz Kotowski zaprosił do wzięcia udziału 
w uroczystościach związanych z waŜnymi wrześniowymi rocznicami 1 i 17 września.  
Przewodniczący Osiedla Łazek Wojciech Parzychowski zaprosił na Festyn Osiedlowy, 
który będzie miał miejsce 5 września 2009 roku.  
 

12. Sprawy róŜne. 
 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. Głosów 
w dyskusji nie było.  
 

13. Zakończenie obrad LIII sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zakończył obrady LIII sesji Rady Miasta 
Ostrołęki. 
 
Sesja trwała od godziny 14 00 do godziny 14 40.  

Tabela z indywidualnym głosowaniem radnych przyporządkowanym do poszczególnych 
projektów uchwał, stanowi załącznik do protokołu i jest do wglądu w Wydziale Organizacji    
i Obsługi Rady Miasta. 
 

Protokołowała: 

Julita Wiśniewska 
 

Przewodniczył: 
 

Przewodniczący Rady Miasta 
Ostrołęki 

 
Dariusz Maciak 

 


